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INFORMATIEVE RAAD 20 AUGUSTUS 2020 
Notulen van de vergadering

Voorzitter: mevrouw B.H.M. Wielage
Griffier: de heer H. Nubé

Tevens aanwezig: mevrouw H. van ’t Riet (GL), mevrouw A-M de Smalen (GL), mevrouw Y. 
Yildiz-Kaya (GL), de heer K. de Haan (D66), mevrouw J.A. Pietersen (D66), de heer J.A. 
Jägers (VVD), de heer E.H. Timmer (VVD), mevrouw S. Kuilman (PvdA), de heer P.A. Prins 
(OPD), de heer E.S. Den Heijer (OPD), de heer J.G.M. Sikking (OnPD), de heer W. 
Advokaat (OD) en mevrouw M.P.H. de Graaff (CDA)

Vanuit college aanwezig: burgemeester E. Boog, wethouder J.D.W. Klaasse, wethouder 
M.A. Sikkes-Van den Berg en wethouder A.J.M. Scholten  

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststellen agenda

De voorzitter heet iedereen van harte welkom en wijst op de nieuwe vergaderregels die zijn 
opgesteld. Aan het eind van de vergadering is er nog een besloten deel. Met de agenda 
wordt ingestemd.

2. Mededelingen portefeuillehouder Boog

Er zijn geen mededelingen.

3. Bijpraatsessie college en raad

De heer Boog meldt dat het aantal coronabesmettingen de laatste weken in Nederland weer 
fors is toegenomen. Maatschappelijk, sociaal en economisch wordt geprobeerd om te 
voorkomen dat er een tweede golf komt. Uit onderzoek in Nederland blijkt dat het vooral gaat 
om nieuwe besmettingen in de privésfeer. Het kabinet heeft bij de laatste persconferentie 
ook het dringende advies gegeven om het aantal mensen dat je in je huis en je tuin ontvangt 
te beperken tot maximaal6  gasten, kinderen tot en met 12 jaar niet meegerekend. In de 
laatste 2 weken zijn er 45 geregistreerde gevallen in Diemen bijgekomen. Dat is geen reden 
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tot paniek omdat er een beter beeld is ontstaan door het meer testen. Het is wel reden voor 
extra alertheid en voorzichtigheid.
Het is lastig om de gegevens in Diemen te duiden. De GGD kijkt ernaar maar het is lastig 
omdat een aantal systemen aan elkaar moeten worden gekoppeld. Het bronnen- en 
contactonderzoek duurt soms ook lang en is ingewikkeld en dat heeft ook deels met 
privacywetgeving te maken. In ieder geval is er in Diemen geen sprake van clusters van 
besmettingen. Er is sprake van een cluster als er 3 of meer aan elkaar gerelateerde 
besmettingen zijn. In de weken dat er meer besmettingen zijn geconstateerd in Diemen 
hebben zich ook 25% meer mensen laten testen. Dat verklaart deels de hogere cijfers.
Het is verdeeld over alle leeftijdscategorieën en het is een gelijk beeld als landelijk, dus met 
name de wat jongere groep is oververtegenwoordigd. Het is ook verdeeld over verschillende 
wijken van Diemen en er is geen duidelijke link naar een evenement, een speciale 
gebeurtenis of een specifieke locatie in Diemen. Er is dus ook geen reden om speciale 
maatregelen nemen in Diemen op grond van deze informatie.
Er wordt ingezet op communicatie in het kader van gedragsverandering, intensievere 
handhaving en het blijvend aanspreken van ondernemers, bijvoorbeeld bij supermarkten en 
andere winkeliers. Daar wordt de druk ook nog opgevoerd. Voorts worden coronahostess op 
drukke plekken in Diemen ingezet waarbij de mensen op een vriendelijke manier worden 
gewezen op het belang van het houden van 1,5 m afstand.
Daarnaast is er door de Veiligheidsregio een pakket van maatregelen voorbereid mocht de 
besmettingsgraad toenemen in de regio en met name in Amsterdam. Die maatregelen 
kunnen gefaseerd worden ingevoerd naargelang het aantal besmettingen in de regio 
toeneemt. Dat zijn maatregelen die vooral voor Amsterdam zijn bedoeld. Er wordt lokaal 
maatwerk toegepast. De burgemeesters van de Amstelland-gemeenten zijn leidend in welke 
maatregelen wel of niet in een gemeente worden opgelegd. Elke burgemeester kijkt naar nut 
en noodzaak in de eigen gemeente.
Veel mensen houden zich niet meer aan de basisregels en daarom heeft spreker in het 
veiligheidsbestuur de oproep gedaan om te kijken hoe op een andere manier de mensen 
beter kunnen worden bereikt. In de komende fase moeten de mensen worden meegenomen 
en daar zijn ook andere dingen voor nodig. De voorzitter van het RBT zal dit in het landelijk 
veiligheidsberaad met de minister meenemen.
Een woord van dank aan alle mensen die zich bezighouden met het opstellen en uitvoeren 
van de regels en als het gaat om alle voorzieningen die getroffen moeten worden. Er wordt 
goed contact gehouden met het onderwijs, het KCC en Sociale Zaken. Er staat ook heel veel 
druk op de GGD  maar er wordt fantastisch werk geleverd. Bekeken wordt of voor de 
Amstelland-gemeenten door de GGD een technisch sessie kan worden georganiseerd zodat 
raadsleden hun vragen kunnen stellen over besmettingen, contactonderzoek enzovoort.

Onafhankelijke Partij Diemen merkt op dat mensen best afstand houden maar dat dat niet 
altijd mogelijk is omdat bijvoorbeeld in winkelcentra allerlei stoepborden staan en winkeliers 
containers vol met koopwaar buiten zetten waardoor de doorloop wordt belemmerd. Zij 
mogen daar dus op worden aangesproken. Bovendien staan er buiten vaak scooters op de 
stoep waar omheen moet worden gelopen. De gedragsverandering dient dus op diverse 
terreinen te worden aangepakt. Wellicht kan er een model registratieformulier worden 
gemaakt voor de horeca waarop alle noodzakelijke zaken kunnen worden vermeld en 
waarop ook staat dat de gegevens na een bepaalde periode worden weggegooid.
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VVD vraagt waarom is gekozen voor de zogenaamde coronahostess en niet voor uitbreiding 
van de inzet van de boa’s. Het is een goede zaak als de GGD een technische sessie 
organiseert over wat zij precies doet in het kader van de coronacrisis.

CDA wil ook gebruik maken van de mogelijkheid om meer te horen van de GGD. Sommige 
winkels in Diemen houden zich niet aan de coronaregels. Het is de vraag of het uitdelen van 
koekjes door de coronahostess helemaal overkwam maar het initiatief is heel positief.

Ouderenpartij Diemen juicht ook een technische sessie met de GGD toe. Er wordt steeds 
meer aangetoond dat het coronavirus zich ook via aerosolen kan verspreiden en dat een 
goed ventilatiesysteem in een afgesloten ruimte niet voldoende is. In zulke ruimtes zouden 
luchtreinigers moeten worden geplaatst ter bestrijding van het coronavirus hoewel 
onderzoeken hiernaar nog geen sluitend bewijs geven. Deze systemen zijn tegenwoordig 
volop verkrijgbaar en snel te installeren. De gemeente kan een inventarisatie maken van 
gebouwen en openbare ruimten waar eventueel zo’n luchtreinigingssysteem geplaatst kan 
worden in afwachting van het bewijs van het effect ervan. Als straks uit onderzoek blijkt dat 
dit systeem effectief is voor het bestrijden van het coronavirus in afgesloten ruimten kan 
vervolgens direct gehandeld worden.

Ons Diemen staat achter de initiatieven die door de burgemeester zijn genomen op dit 
gebied. Op het eind van het antwoord op vraag 2 van D66 staat “het aantal besmet gemeste 
personen” maar dat moet waarschijnlijk “vetgemeste” zijn. In de brief van de veiligheidsregio 
staat het aantal besmette personen per gemeente maar daar staat niet bij het aantal geteste 
personen. Voortaan dient dat te worden toegevoegd.
Gisteren werden in het winkelcentrum geen onvolkomenheden gezien wat betreft zaken die 
buiten de winkel werden gezet. Veel mensen houden er geen rekening mee dat er angstige 
mensen zijn met bijvoorbeeld astma die toch boodschappen moeten doen en door de winkel 
lopen. Daar moet meer aandacht aan worden besteed want dan valt misschien het kwartje.
Eens met vorige spreker dat er een inventarisatie moet komen van gebouwen en openbare 
ruimtes waar een luchtreinigingssysteem zou kunnen worden geplaatst. Het toevoegen van 
frisse buitenlucht is belangrijk. Hoe is dit geregeld in het gemeentehuis en met name in de 
raadzaal? Is er zicht op hoe dit is geregeld in de schoolgebouwen?

D66 vindt het prijzenswaardig dat in het gemeentehuis het werk gewoon doorgaat terwijl er 
zelfs meer werk bij komt. De voorgestelde technische sessie van de GGD is een goed idee 
wanneer er meer op de inhoud kan worden ingegaan. Er is inderdaad een 
gedragsverandering nodig want de meeste besmettingen vinden plaats in de huiselijke kring 
en bij al dan niet illegale feesten. Dan helpt het afkondigen van maatregelen niet. De mensen 
die zich willen houden aan de maatregelen doen dat nog steeds maar de andere mensen 
worden niet meer bereikt. Het idee is dat de meeste winkeliers en horecagelegenheden in 
Diemen zich houden aan de regels. Het wordt wel drukker in de supermarkten en andere 
winkels. Is bekend van de mensen in Diemen die besmet zijn waar de besmetting is 
opgelopen? Het is verstandig om de gesprekken met de ondernemers voort te zetten.
Als er regels zijn voor de handhaving dienen er ook boetes te worden uitgedeeld maar in de 
praktijk is dat toch erg ingewikkeld. De vraag is of het wel zinnig is om boetes uit te delen 
voor meer dan 2 mensen bij elkaar op straat omdat dan de handhaving wel de hele dag 
boetes kan uitdelen. Er gebeuren ook ergere dingen dan besmettingen waarop handhavers 
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moeten optreden. Handhaving is dus heel ingewikkeld en dient daarom een sluitstuk te zijn 
wanneer andere maatregelen als communicatie echt niet meer helpen.

VVD is van mening dat een goede communicatie en handhaving gelijktijdig moeten 
plaatsvinden.

D66 stelt dat wanneer mensen heel hardnekkig de regels overtreden er dient te worden 
gehandhaafd maar het is veel verstandiger om mensen erop aan te spreken dat zij regels 
overtreden zonder er direct een boete aan vast te plakken want dan wordt de sfeer heel 
anders en kun je je afvragen in hoeverre je daarmee het gedrag echt beïnvloedt. Als aan 
iedereen die de regels overtreedt tegelijk een boete wordt gegeven ontstaat er een heel 
grimmige sfeer op straat.

VVD wijst erop dat op dit moment zeker wordt gehandhaafd en dat gelijktijdig ook wordt 
gecommuniceerd.

D66 zegt dat het bij handhaving bijvoorbeeld moet gaan om winkeliers die weigeren om hun 
winkel zo in te richten dat de klanten zich aan de regels kunnen houden. Wat verstaat de 
VVD onder handhaving?

VVD geeft aan dat bijvoorbeeld moet worden voorkomen dat mensen feesten geven en dat 
mensen erop moeten worden gewezen dat ze de 1,5 m afstand vasthouden. Wanneer dat de 
mensen niet aanspreekt dient een boete te worden gegeven.

D66 stelt dat er zo moet worden gecommuniceerd dat wordt voorkomen dat mensen die 
feesten geven. Het geven van boetes dient een sluitstuk van de handhaving te zijn. Wellicht 
dient de communicatie in zijn boodschap te worden vernieuwd omdat de mensen naar de 
bestaande communicatie niet meer luisteren. De vraag is of er wel een ideale vorm van 
communicatie is of dat moet worden gehoopt dat na de zomervakantie de mensen weer een 
beetje teruggaan naar een andere levensstijl waarin minder feesten worden gegeven en het 
rustiger wordt op plekken waardoor het makkelijker is om afstand te houden. Mensen die 
welwillend zijn hebben het dan ook makkelijker om zich aan de regels te houden.
Het is de vraag of lokaal maatwerk mogelijk is, dat regels voor Diemen kunnen worden 
vastgesteld die niet ergens anders aan de orde zijn. Omdat er nu meer lokaal maatwerk 
komt is het verstandig als de gemeenteraad daarover kan meepraten in plaats van achteraf 
te horen welke stappen er zijn gezet wat logisch was in de 1e fase van de bestrijding van het 
coronavirus. Dan kan ook aan de kiezers worden uitgelegd wat de rol van de gemeenteraad 
in deze is. Er is nu meer ruimte voor democratische controle.

GroenLinks hoopt dat met een beperkt aantal maatregelen weer snel terug kan worden 
gegaan naar een stabiele situatie. Er is sprake van 10% meer instroom in de bijstand, 53% 
meer werkloosheid in de regio Amsterdam en 29% meer mensen met een WW-uitkering. 
Hoe is het in Diemen gesteld met de werkloosheid en de WW-uitkeringen en hoe verhoudt 
zich dat tot de regio? Er is sprake van een grote kwetsbaarheid bij mensen die door flexibel 
werken geen aanspraak maken op een WW-uitkering en deze mensen komen eventueel in 
de bijstand terecht. Gaat het bij de huidige instroom in de Participatiewet grotendeels om 
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mensen die geen recht hebben op een WW-uitkering of komen ze juist uit de WW of zijn er 
andere redenen te noemen gerelateerd aan de coronatijd?
Wat is het beleid als mensen zich wenden tot de gemeente voor informatie, steun of advies? 
Het is bijvoorbeeld heel belangrijk dat het verenigingsleven zoveel mogelijk doorgang kan 
hebben. Het sociaal contact draagt bij aan het welzijn van inwoners en daarom is het 
belangrijk dat er activiteiten kunnen blijven plaatsvinden. Er worden echter signalen 
ontvangen dat wanneer mensen zich hiervoor bij de gemeente voor advies melden het 
meedenken soms beperkt is. Goed is dat inmiddels alle Tozo-aanvragen zijn afgehandeld 
want dat is een behoorlijke klus geweest.

De heer Boog zegt dat in het algemeen winkeliers en andere ondernemers hun best doen 
maar helaas hebben een aantal winkeliers onvoldoende maatregelen getroffen of ze zijn niet 
altijd even alert. Toen de versoepelingen landelijk werden doorgevoerd liep het allemaal 
weer een beetje terug. Er werden bijvoorbeeld minder toezichthouders bij supermarkten 
gezet die mensen aanspraken of medewerkers die hielpen met het schoonmaken van 
winkelwagentjes. Daarom zijn er nu een aantal stevige gesprekken met met name 
supermarkten om de zaken weer wat steviger aan te pakken. Dan wordt ook meegenomen 
als bijvoorbeeld de doorloop wordt belemmerd en de gemeente kijkt in dat kader ook naar 
het gebruik van de openbare ruimte.
Alle richtlijnen moeten bekend zijn bij de horecaondernemers maar niet iedereen heeft dat 
goed doorgevoerd en geprobeerd wordt om de horeca daar beter in mee te nemen maar het 
is in eerste instantie hun eigen verantwoordelijkheid. Overigens zijn een aantal van die 
regels pas onlangs in een noodverordening opgenomen en kan daar nu pas echt op worden 
gehandhaafd.
De handhaving is niet altijd even makkelijk en effectief. In de noodverordening staat 
bijvoorbeeld dat pas mag worden gehandhaafd op de afstandsregel bij 3 mensen of meer en 
het dient ook feitelijk te worden geconstateerd. Voorts is er sprake van een beperkte 
capaciteit. Daarom wordt gezocht naar andere manieren om mensen te informeren over de 
regels, anders dan via het inzetten van boa’s. Mensen zakken echter gauw terug in hun 
eigen patroon en daarom dienen mensen op een andere vriendelijke manier te worden 
gewezen op de regels. Daarnaast wordt zeker ook gehandhaafd. Als een horecaondernemer 
zich bewust niet houdt aan de regels en ook al een waarschuwing heeft gekregen dient te 
worden opgetreden maar de meeste doen gewoon hun best.
De plicht tot het dragen van een mondkapje wordt vooral ingezet om de mensen bewust te 
maken van een gedragsverandering. Af en toe moet wat worden geprobeerd en het kan zijn 
dat dingen niet werken en dan dient het weer te worden bijgesteld.
Er is nog discussie over de besmettelijkheid van aerosolen en de rol van de ventilatie. In het 
gemeentehuis is een goed systeem waarbij frisse lucht binnenkomt maar de lucht wordt niet 
rondgepompt. Dat systeem wordt ook gehanteerd op de werf en op andere locaties maar 
misschien kan het iets beter en daar zal naar worden gekeken. Het college is alleen 
verantwoordelijk voor gemeentelijke gebouwen en ruimtes die worden verhuurd. In ieder 
geval wordt bekeken of de gevraagde inventarisatie meerwaarde kan hebben, in eerste 
instantie voor de eigen gebouwen.
In het antwoord op vraag 2 van GroenLinks gaat het om “besmet getesten”. De toename van 
het aantal besmettingsgevallen kan ook worden verklaard uit het feit dat er meer getest is. 
Vanuit de veiligheidsregio wordt met de GGD overlegd hoe de cijfers beter kunnen worden 
gepresenteerd.
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Sommige mensen houden onvoldoende rekening met de regels die er zijn en met kwetsbare 
mensen. Het wordt nogal eens vergeten dat je het ook doet voor anderen. De gemeente 
heeft besloten dat voor zover medewerkers dat kunnen langer kan worden thuisgewerkt 
maar als dit in de thuissituatie moeilijk ligt door bijvoorbeeld onvoldoende ruimte wordt de 
mogelijkheid geboden om bijvoorbeeld een dag in de week op het gemeentehuis te werken. 
Daarnaast is het goed om elkaar eens in de zoveel tijd fysiek te zien.
Bij feesten in de private ruimte kan niet worden gehandhaafd maar als er sprake is van 
bijvoorbeeld geluidsoverlast of illegale feesten wordt wel degelijk opgetreden of geprobeerd 
om dat te voorkomen. Jongeren zijn wellicht meer geneigd om te luisteren naar influencers 
op bijvoorbeeld Instagram en dan moet dat worden ingezet. Landelijk komt de beloofde 
jongerencampagne nog niet van de grond maar iedereen valt wel over een verplichte 
quarantaine. Er moet dus een genuanceerder beeld komen. Bij handhaving zal het vooral 
gaan om excessen en om mensen die zich willens en wetens niet houden aan de 
maatregelen.
De landelijke coronawet is er nog niet en de Tweede Kamer en de gemeenteraden staan nog 
op afstand. Er wordt wel gewerkt aan de evaluatie van de eerste periode. Als moet worden 
overgegaan tot verstrekkende algemene maatregelen in Diemen zoals bijvoorbeeld het 
instellen van een verplicht mondkapje zal worden gekeken naar een manier om hierover met 
de gemeenteraad van gedachten te wisselen.
Vaak worden er vragen gesteld door bijvoorbeeld verenigingen en als de gemeente daarin 
niet kan helpen wordt verwezen naar de GGD of andere partijen. Soms is de reactie van de 
gemeente echter wat hoekig en er zal op worden gelet dat vriendelijker wordt uitgelegd 
wanneer iets naar een andere instantie moet worden gewezen. Dat is overigens inmiddels al 
intern uitgezet.

Wethouder Sikkes legt uit dat het bij de WW-uitkering gaat om een verhoging van 0,8% en in 
Diemen om een vermindering met 0,8%. Wanneer de landelijke maatregelen stoppen is de 
verwachting dat die cijfers snel omhoog zullen gaan. Dan zijn er goede contacten met het 
UWV en met de arbeidsmarktregio om daarop te kunnen participeren.
Bij de bijstand gaat het om 10% op het totale bestand ten opzichte van maart. Dan gaat het 
dus om de instroom minus de uitstroom. De redenen zijn heel divers: scheidingen, 
verhuizingen en corona gerelateerde. Vaak gaat het om jongeren die na hun studie geen 
baan kunnen krijgen, mensen die zouden worden doorgeleid naar werk dat niet doorgaat dan 
wel kort doorgeleid zijn naar werk en weer terugstromen naar de bijstand.

GroenLinks gaat het niet om een detaillering van de cijfers maar om het beleid, dat 
bijvoorbeeld anders wordt omgegaan met iemand die net uit de WW stapt dan met iemand 
die hier net is komen wonen en al heel lang niet heeft gewerkt.

Wethouder Sikkes zegt dat daar is zeker naar wordt gekeken, ook in samenwerking met het 
Regionaal Werkcentrum. Hopelijk kunnen de mensen die terugstromen in de bijstand weer 
snel aan werk worden geholpen en daarom is de gemeente ook aangesloten bij het 
Regionaal Werkcentrum. 

PvdA merkt op dat er een campagne is gestart door 8 veiligheidsregio’s en dat heet “Slimmer 
chillen is corona killen”. Jongeren kunnen een filmpje delen hoe ze corona proef bij elkaar 
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kunnen komen en daar dan een prijs mee winnen. Misschien is dat ook iets voor de eigen 
veiligheidsregio.

CDA meldt dat er weer een coronageval is geconstateerd in De Diem. Is het de 
burgemeester bekend welke maatregelen daar worden genomen zodat het zich niet uitbreidt 
onder de inwoners en verzorgenden?

Ons Diemen vraagt hoe het staat met de ventilatie op de scholen. Begrepen wordt dat D66 
wil meedenken over de communicatie over hoe jongeren kunnen worden bereikt.

D66 zegt dat communicatie iets anders is dan het instellen van maatregelen want dat is iets 
dat de raad tot op heden overkomt. Meedenken over de communicatie kan altijd maar 
verwacht wordt dat straks ook kan worden meegedacht over andere maatregelen.

De heer Boog geeft aan dat de veiligheidsregio deels heeft gebruik gemaakt van de door de 
PvdA bedoelde campagne maar de vraag is of het ook echt aansluit bij de doelgroep. Dit 
moet serieuzer worden aangepakt. Er zijn voldoende deskundigen, marketingbureaus en 
jongeren die hiermee veel ervaring hebben en die moeten eens aan het werk worden gezet.
Alleen wanneer er een enorme toename is van besmettingsgevallen in een verzorgings- of 
verpleeghuis wordt dat bij de gemeente gemeld. Als er een melding is bij De Diem is het aan 
Cordaan om daar maatregelen voor te nemen. Dan is ook meer maatwerk mogelijk. Daar zijn 
richtlijnen en protocollen voor. Als er sprake is van een cluster van besmettingen wordt 
spreker direct op de hoogte gesteld door de GGD. Soms is het nodig dat de gemeente 
aanvullende maatregelen moet nemen.
De cijfers blijven betrekkelijk omdat meer mensen worden getest maar dan moet alsnog 
goed worden gekeken naar de cijfers die voorhanden zijn.

Wethouder Klaasse merkt op dat basisschoolkinderen minder een risicogroep zijn dan 
kinderen op de middelbare school. Diemen heeft veel nieuwe scholen met een goede 
ventilatie. Daar is contact met de scholen over en als er iets bijgeplust moet worden is er 
overleg over met de scholen.

De voorzitter schorst de vergadering.

De voorzitter heropent de vergadering.

4. Mededelingen portefeuillehouder Scholten

Er zijn geen mededelingen.

5. Vaststellen bestemmingsplan Holland Park West

Wethouder Scholten geeft aan dat dit het eindstation is van alle besprekingen. Vorig jaar is 
de aanbesteding gehouden en daar is een leuke partij uitgekomen. De samenwerking 
verloopt buitengewoon goed en het project ligt op tempo. De intentie is om de school in 2022 
op te leveren.
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PvdA zegt dat akkoord wordt gegaan met het raadsbesluit. Hopelijk kan het project zo snel 
mogelijk worden gestart zodat er snel een nieuwe school staat en veel woningen.

Onafhankelijke Partij Diemen meldt dat het een hamerstuk mag worden.

VVD is verheugd met een hoger percentage middenhuur woningen van 24% in plaats van 
20% en dat de school wordt gerealiseerd in een afzonderlijk gebouw en niet wordt 
gecombineerd met appartementen. Ook is positief dat de middenhuurwoningen dat ook 
blijven gedurende een flinke periode. Hoe kijkt het college in zijn algemeenheid aan tegen 
het eventueel toepassen van een zelfbewoningsplicht en een eventueel 
antispeculatiebeding?

CDA valt het op dat in bijlage 5.2 op pagina 133 en 122/126 wordt gemeld dat de maximale 
ontheffingswaarde van de Wet geluidhinder wordt overschreden. Klopt het dat die waarde 
wordt overschreden en dat er toch wordt gebouwd?

Ouderenpartij Diemen vraagt of de wethouder kan toelichten of de VVD het bij het juiste eind 
heeft wat betreft het percentage sociale huurwoningen.

VVD herhaalt dat alleen is gesproken over het percentage middenhuurwoningen dat is 
opgehoogd van 20 naar 24.

Wethouder Scholten legt uit dat het gaat om 30% sociale huurwoningen en 24% 
middenhuurwoningen.

Ouderenpartij Diemen gaat akkoord met het voorstel. Het mag een hamerstuk worden.
Ons Diemen vraagt wat de reden is van een iets hogere bouwhoogte.

D66 is blij met de lichte verhoging van de sociale woningbouw en van het middensegment. 
Mooi is dat de brede school kan worden geïmplementeerd in het plan.

GroenLinks is blij met de keuze dat dit stuk grond dat van de gemeente is wordt gebruikt 
voor sociale woningbouw, middenhuurwoningen en een brede school en dat alles met een 
goede duurzame insteek.

Wethouder Scholten geeft aan dat een zelfbewoningsplicht is opgenomen in de 
overeenkomst omdat het om gemeentelijke grond gaat. Er is geen wettelijke grondslag voor 
een zelfbewoningsplicht. Hierover is een discussie in de Tweede Kamer maar een deel van 
de coalitiepartijen houdt dit tegen. De school is bedoeld als onderdeel van het hele 
bouwplan. Ook qua openbare ruimte is het helemaal opgenomen in de beleving van de wijk 
maar er staat wel een gebouwtje tegenaan.
De wetgever voorziet in mogelijkheden om af te wijken van de geluidsnormen en dat wordt 
gedaan met een hoger waarde besluit. Het voordeel van deze woningen is dat ze bijna 
bovenop het station zijn gesitueerd waardoor de bewoners goed zijn voorzien van openbaar 
vervoer maar het nadeel van het station is dat het geluid met zich meebrengt. Alles 
afwegende vindt het college dit acceptabel. Soms worden er compensatiemaatregelen 
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voorgeschreven. De laatste 10 jaar heeft de gemeenteraad geen enkel bestemmingsplan 
vastgesteld zonder een hoger waarde besluit.

CDA vraagt wat voor maatregelen er worden genomen ter compensatie van de 
overschrijding van de geluidsnormen.

Wethouder Scholten zegt dat het dan kan gaan om een andere uitvoering van de 
buitenruimte, andere isolatie, collectieve binnenruimtes et cetera. Dit is maatwerk. Er wordt 
stevig gekeken naar het creëren van een aangenaam woonklimaat in elke individuele woning 
en dat vraagt soms meerdere besluiten voor een enkele woning.
Het bestemmingsplan is helemaal toegesneden op de uitkomsten van de nadere uitwerking. 
Er zijn vaak technische redenen om soms iets hoger of iets lager te gaan.
De gemeente verkoopt de grond en kan dan aanvullende privaatrechtelijke voorwaarden 
stellen. Een publiekrechtelijke voorwaarde voor een zelfbewoningsplicht bestaat niet. Er 
wordt door een aantal gemeenten aangedrongen bij de minister om dit wettelijk te regelen 
maar daar is in de Tweede Kamer bij de coalitie enige weerstand tegen. De 
zelfbewoningsplicht is dus geregeld in de overeenkomst.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.
Vervolgens wordt de vergadering geschorst.

De voorzitter heropent de vergadering.
6. Ontwerpbegroting en concept investeringsagenda Vervoerregio Amsterdam

Ouderenpartij Diemen valt het op wat betreft de concept investeringsagenda dat bedragen 
steeds in de jaren opschuiven. De fietsbrug over de Weespertrekvaart tussen de 
Muiderstraatweg en de Weesperstraat staat weer genoemd als studie. De planstudie 
fietspad viaduct goederenboog Ouddiemerlaan stond ook al een paar keer op de agenda, nu 
met een bedrag voor dit jaar en voor volgend jaar maar die studie was toch al lang in gang 
gezet? Er is toch al lang toegezegd dat genoemde fietsbrug zou worden meegenomen met 
de studie over de verbreding van de fietspaden bij de goederenboog? Wat is de status als 
iedere keer de bedragen opschuiven?
Het college heeft een half jaar geleden op vragen van de fractie een toezegging gedaan over 
een onderzoek naar de mogelijke verbreding van de Diemerbrug maar dat komt niet in de 
agenda terug. Als dat nu wordt ingebracht in de regio staat het in ieder geval op de lijst.
Het is prima als het fietspad langs het Amsterdam-Rijnkanaal verlicht gaat worden maar 
daarover is nooit eerder een wens geuit. Sommige dingen komen een beetje uit de lucht 
vallen.

VVD vindt het vreemd dat wijzigingen in de begroting op basis van de gevolgen van de 
coronacrisis in een nota van wijzigingen worden opgenomen. Er is immers al bekend dat er 
vanaf maart 2020 een afname is van het aantal reizigers met 85% en dus ook van de 
opbrengsten. Waarom moet de raad een begroting vaststellen die direct bij de eerste nota 
van wijzigingen ingrijpend wordt gewijzigd? Is het daarom niet verstandig om een zienswijze 
in te dienen waarin wordt aangedrongen op een begroting die rekening houdt met de 
coronacrisis?
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De beantwoording van de eerste schriftelijke vraag van GroenLinks overtuigt niet. Kan de 
wethouder daar nog een nadere toelichting op geven?

Onafhankelijke Partij Diemen valt het op dat in de begroting nog steeds wordt gesproken 
over lijn 9 die niet meer bestaat terwijl de wethouder al eerder heeft toegezegd dat dit 
veranderd zou worden. Op pagina 8 wordt gesproken over de verhoging van de rijsnelheid 
maar dat zal wellicht reissnelheid moeten zijn. Waar komt de verlichting langs het 
Amsterdam-Rijnkanaal vandaan? Waarom staan er geen data bij de planstudies wanneer die 
zijn afgerond? Hoe komen de initiatieven op de investeringsagenda? Lijn 19 zou moeten 
worden doorgetrokken.
Mensen parkeren de Felyxscooters overal. Waarom worden er niet parkeerplekken voor die 
scooters ingericht? Ze staan nu midden op zebrapaden of met zijn tweeën op de stoep 
waardoor je er niet meer langs kan. Het is een verantwoordelijkheid voor de vervoerregio en 
ook voor Diemen dat hiervoor een goede oplossing wordt bedacht.

GroenLinks constateert dat de gemeente Weesp bij Amsterdam wordt gevoegd en daarom 
ook komt bij de vervoerregio. Daarnaast zijn Haarlemmerliede en Spaarnwoude aan 
Haarlemmermeer toegevoegd. In de investeringsagenda wordt Weesp wel genoemd maar 
de andere 2 gemeenten niet. Zijn ambities van deze gebieden al meegenomen en door wie 
wordt dat gefinancierd? Er wordt gezocht naar een nieuwe huisvesting van de vervoerregio. 
Hopelijk wordt dan gekeken naar circulaire bouw en inrichting. Wordt in dit kader ook 
meegenomen de trend van meer thuiswerken omdat oppervlakten van bedrijfsruimten een 
rol spelen in de onkosten?

Wethouder Scholten legt uit dat de vervoerregio projecten op de investeringsagenda zet en 
dat dit wordt beoordeeld door de raad van de vervoerregio. Vervolgens kunnen de 
deelnemende gemeenten daar commentaar op leveren. Het initiatief van de verlichting langs 
het Amsterdam-Rijnkanaal komt niet uit de lucht vallen omdat dit bijvoorbeeld in de vorige 
raadsperiode al speelde. Dit is voor een aantal scholieren uit Diemen en Zuidoost relevant. 
Daar wordt regelmatig over geklaagd en er zaten bij Weesp een aantal gevaarlijke punten.
Een deel van de studies wordt opgeschoven. De gemeente Diemen is geen opdrachtgever 
voor de studie naar de verbreding van de goederenboog hoewel er wel op is aangedrongen 
om dat te doen. In de prioriteitstelling van de vervoerregio gaat dit weer naar achteren. De 
fietsverbinding bij de Sniep langs de spoorbrug is een aardige verbinding in het regionale 
netwerk maar hangt samen met werkzaamheden aan het spoor of daar bijvoorbeeld een 
IJmeer-verbinding komt. Vaak hebben dit soort studies een samenhang met andere zaken 
en dan is de vervoerregio primair aan zet maar er is natuurlijk regelmatig overleg en dan 
wordt geprobeerd om zaken bij te stellen. De gemeente wil best de fietsbrug maar de 
vervoerregio is nog niet zover dat ze daaraan wil meebetalen.

Ouderenpartij Diemen begrijpt dat dus over dit soort zaken wel informeel overleg is.

Wethouder Scholten zegt dat er ambtelijk overleg is met de vervoerregio over de 
verkeerssituatie Diemen Zuid. Soms moet iets heel formeel worden gevraagd en soms is het 
verstandiger om dit langzamerhand ergens op een bordje te leggen. Het gaat erom hoe je 
moet onderhandelen met dit type organisaties en dat is niet altijd door klakkeloos een vraag 
op tafel te leggen en direct een nee te krijgen. Dat is het werk van het college.
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Ouderenpartij Diemen vraagt of het dus geen zin heeft voor de raad om een zienswijze in te 
dienen?

Wethouder Scholten herhaalt dat het soms verstandig is om niet publiekelijk op iets aan te 
dringen. Dat moet dan een beetje worden ingepakt en dat kost soms tijd. De vervoerregio 
heeft 14-15 gemeenten te bedienen en dat maakt het soms lastig om prioriteit te krijgen. 
Toch slaagt de gemeente Diemen er redelijk in om zaken op de agenda te houden.
Het kan niet anders dan dat deze begroting moet worden vastgesteld terwijl je weet dat die 
fout is. De effecten van de coronacrisis zijn nog niet bekend. Natuurlijk heeft het een enorm 
effect op de inkomsten wat betreft openbaar vervoer maar er zal ook ongetwijfeld een 
discussie komen of bijvoorbeeld de dienstregeling in Diemen moet worden gehandhaafd. 
Daarnaast is het nog niet bekend in hoeverre het Rijk bereid is om verliezen te 
compenseren. In de aanbiedingsbrief houdt het bestuur zelfs een wellicht te optimistisch 
verhaal dat binnenkort met een aanvulling wordt gekomen. Daarnaast gaan veel mensen niet 
meer met de trein maar met de auto. Anderen kopen een elektrische fiets. De effecten van 
de coronacrisis zijn dus enorm maar ze kunnen op dit moment nog onvoldoende worden 
gekwantificeerd.
De vervoerregio gaat niet over de Felyxscooters. Het regelen van parkeren van scooters in 
zijn algemeenheid is de bevoegdheid van de gemeente. Soms staan auto’s ook op hele rare 
plekken. Wellicht moet met elkaar het gesprek worden aangegaan hoe dit kan worden 
gehandhaafd.

Onafhankelijke Partij Diemen zou graag zien dat een datum wordt vastgesteld wanneer dat 
gesprek kan worden aangegaan.

Wethouder Scholten zegt dat de raad over zijn eigen agenda gaat. Weesp wordt toegevoegd 
aan de vervoerregio. Dat moet ook gefinancierd worden. Weesp is voor zijn 
vervoersactiviteiten afhankelijk van de provincie. Er vindt dus een gesprek plaats tussen de 
vervoerregio en de provincie over wat de provincie moet inleveren ten gunste van de 
vervoerregio. De invloed van Weesp is veel groter dan van Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude want Weesp is op een aantal punten een OV-knooppunt.
GroenLinks moet zijn invloed via hun vertegenwoordiger in de vervoerraad gebruiken als het 
gaat om een duurzaam gebouw. Hopelijk wordt er geen gebouw gekocht maar gehuurd en 
dan verstandige besluiten genomen over het bereik, het parkeren van fietsen et cetera.

VVD vraagt een toelichting op de zin in het antwoord op de schriftelijke vraag van 
GroenLinks “is het ons gelukt om de totale omvang van de ambitie naar beneden bij te 
stellen”.

Wethouder Scholten zegt dat nog nader naar de zin zal worden gekeken maar waarschijnlijk 
gaat het erom dat de ambitie niet naar beneden is gesteld maar de financiële gevolgen van 
die ambitie. Op pagina 8 van de concept investeringsagenda wordt inderdaad ‘rijsnelheid’ 
bedoeld, namelijk of van 19 km/h gemiddeld naar 21 km/h kan worden gegaan.

De voorzitter verzoekt de Onafhankelijke Partij Diemen om verdere detailopmerkingen over 
de tekst schriftelijk in te dienen.
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Ons Diemen legt uit dat er in maart al een begroting lag bij de financiële commissie van de 
vervoerregio maar die kon in de prullenbak vanwege het uitbreken van de coronacrisis. Eind 
mei is een voorlopige begroting gemaakt die nu voorligt. Door de overvolle agenda wordt die 
pas vandaag behandeld. Inmiddels worden er al verbeteringen aangebracht maar dat is 
mede afhankelijk van welke bijdrage het Rijk gaat geven aan de gigantische verliezen die de 
vervoersondernemingen lopen. Er wordt gevraagd om geen zienswijze in te dienen omdat er 
een gewijzigde begroting komt.

Ouderenpartij Diemen memoreert dat de fractie al 6 jaar geleden de suggestie heeft gedaan 
van de fietsbrug. Een jaar later stond die in de investeringsagenda. Alweer 5 jaar geleden is 
hierover een gesprek geweest met een Diemense ambtenaar om een studie te starten maar 
daar is ook niets meer van vernomen. Welke houvast heeft de gemeenteraad aan het 
vaststellen van deze investeringsagenda? Natuurlijk kan de gemeente wel zelf die fietsbrug 
aanleggen maar dan wordt de 50% subsidie van de vervoerregio gemist. Waar ligt nou de 
regie voor het krijgen van projecten op de investeringsagenda?

Wethouder Scholten zegt dat eerst de andere partij moet worden geïnteresseerd in een 
project voordat die het gaat subsidiëren. De gesprekken over de fietsbrug zijn al langer 
gevoerd maar het is mede afhankelijk van wat er verder nog wordt geïnvesteerd in de 
spoorverbindingen tussen Almere en Amsterdam. Vaak zijn planstudies een onderdeel van 
de overwegingen die ook wat breder liggen dan het punt zelf. Het is op een correcte manier 
op de agenda gekomen. Als er over zoveel jaar een bedrag wordt genoemd heeft de 
regioraad nog helemaal niet besloten om er geld aan uit te geven. Op basis van een hele 
globale financiële raming zijn er bedragen opgevoerd. Al die bedragen kunnen nog in de 
jaren verschuiven. De provincie en het Rijk werken ook zo op het gebied van de 
infrastructuur. Het opvoeren van zo’n project via een amendement in de regioraad is meestal 
niet succesvol. Beter is om dit in een ambtelijk overleg in een breed perspectief aan de orde 
te stellen. Het is een kwestie van onderhandelen en het is niet verstandig dat 
gemeenteraden met elkaar gaan onderhandelen over dit soort zaken.

Ouderenpartij Diemen vindt het teleurstellend dat de gemeente hier zo weinig invloed op kan 
uitoefenen.

Wethouder Scholten merkt op dat Diemen 1,5% is van het inwoneraantal van de 
vervoerregio maar dat de gemeente toch wel zeker invloed heeft.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.
Vervolgens concludeert zij dat de geheimhouding van de stukken bij het volgende 
agendapunt wordt bekrachtigd en dat wordt ingestemd met behandeling van dit onderwerp 
achter gesloten deuren.
De openbare vergadering wordt gesloten om 22.05 uur.


